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 Kommunstyrelsen 

Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om 
kommunstyrelsens övergripande ansvar för beslut och 
remittering till andra nämnder gällande Svalnässkolan 

Ärende 
Den 22 februari 2021 (§ 3) väckte Ruby Rosén (MP) med flera en motion i 
kommunfullmäktige om kommunstyrelsens övergripande ansvar för beslut 
och remittering till andra nämnder gällande Svalnässkolan. Med motionen 
föreslås att kommunfullmäktige uppdrar följande åt kommunstyrelsen: 

1. tillse att ärenden som kommunstyrelsen råder över även beslutas av 
kommunstyrelsen 

2. redovisa hur många elever som slutade innan överlåtelsen skedde 
från hösten 2019 till december 2020 

3. redovisa ekonomiska kostnader för kommunen av Svalnässkolans 
verksamhetsöverlåtelse 

4. redovisa beräknade kostnader för utredning och nödvändiga åtgärder 
av trafiksituationen runt Svalnässkolan 

5. redovisa hur antalet elevplatser ska minskas i Djursholm 
Remissvar har lämnats av utbildningsnämnden den 8 juni 2021 (§ 57) och 
av tekniska nämnden den 16 juni 2021 (§ 63). 
Av utredningen i ärendet följer att frågorna om antal elever (punkt 2), 
kostnader för verksamhetsöverlåtelsen (punkt 3) och hur antalet elevplatser 
ska minskas (punkt 5), har besvarats genom utbildningsnämndens 
remissvar. Vad avser kostnader för trafiksituationen runt Svalnässkolan 
(punkt 4) har frågan besvarats delvis då tekniska nämnden har lämnat en 
uppskattning av kostnaden. Av betydelse är dock att en utredning med 
relevanta kostnader kommer att tas fram av tekniska nämnden och 
nämndbehandlas som tidigast under oktober 2021. När det gäller kritiken 
mot kommunstyrelsens beredning av ärendet (punkt 1) visar utredningen att 
kommunstyrelsen inte har underlåtit att fatta något beslut den varit ansvarig 
för på sådant sätt som motionärerna anfört.   
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Kommunledningskontorets förslag till beslut 
I ärenden om beredning av motioner lämnas förslag till beslut av 
kommunstyrelsens ordförande. 

Kommunledningskontorets utredning 
Motionens förslag 
Med motionen föreslås att kommunfullmäktige ska uppdra följande åt 
kommunstyrelsen: 

 tillse att ärenden som kommunstyrelsen råder över även beslutas av 
kommunstyrelsen 

 redovisa hur många elever som slutade innan överlåtelsen skedde 
från hösten 2019 till december 2020 

 redovisa ekonomiska kostnader för kommunen av Svalnässkolans 
verksamhetsöverlåtelse 

 redovisa beräknade kostnader för utredning och nödvändiga åtgärder 
av trafiksituationen runt Svalnässkolan 

 redovisa hur antalet elevplatser ska minskas i Djursholm 

Frågan om att kommunstyrelsen ska ”tillse att ärenden som 
kommunstyrelsen råder över även beslutas av kommunstyrelsen” 
Motionärerna har framfört kritik mot kommunstyrelsens verksamhet med 
formuleringen att kommunstyrelsen ”ska tillse att ärenden som 
kommunstyrelsen råder över även beslutas av kommunstyrelsen”. Av 
motionen framgår vidare att kommunstyrelsen under 2019 borde ”ha tagit 
ställning till en eventuell avveckling av Svalnässkolan och när en utveckling 
i så fall skulle kunna genomföras”. 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts remittering av ärendet den 16 december 
2019 (§ 71) till utbildningsnämnden utgjorde en del av kommunstyrelsens 
beredning av ärendet då frågor rörande avvecklingen och eventuella 
alternativa driftsformer av Svalnässkolan behövde utredas innan 
kommunfullmäktige kunde fatta ett slutligt beslut.  
Som motionärerna har uppmärksammat övergick huvudmannaskapet från 
kommunstyrelsens produktionsutskott till utbildningsnämnden den 1 januari 
2020. Det innebär att utbildningsnämnden övertog ärendet, och ansvaret för 
dess beredning, från kommunstyrelsen och det numera nedlagda 
produktionsutskottet vid samma tidpunkt. Det ska i detta sammanhang även 
noteras att kommunstyrelsen, genom att fatta beslutet av den 9 mars 2020  
(§ 36) att föreslå till kommunfullmäktige om upphörande och överlåtelse av 
skolverksamheten, var den nämnd som slutligen beredde ärendet innan 
kommunfullmäktige fattade det slutliga beslutet. 
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Det kan därmed inte sägas att kommunstyrelsen skulle ha underlåtit att fatta 
ett beslut den varit ansvarig för.  
  



DANDERYDS KOMMUN Tjänsteutlåtande 4 (6) 
Kommunledningskontoret Datum Diarienummer 
 2021-10-05 KS 2021/0161 
Samuel Larsson  

 

  

Utbildningsnämndens remissvar 
Den 8 juni 2021 (§ 57) antog utbildningsnämnden remissvar gällande de 
frågeställningar som berör nämndens verksamhet. 

Frågan om antal elever som slutade innan överlåtelsen skedde från hösten 
2019 till december 2020 
Utbildningsnämnden har framfört att 65 elever var inskrivna på 
Svalnässkolan inför höstterminens start 2019. Till läsåret 2020/2021 togs 
ingen förskoleklass in på grund av lågt antal sökande vilket borde inneburit 
ett elevantal på 51 elever men per 31 december 2020 fanns det 30 elever 
kvar på skolan. Det betyder med andra ord att ca 20 elever slutade på skolan 
från och med vårterminens slut 2020 till höstterminens slut 2020. Av dem 
som fanns kvar på skolan, när överlåtelsen skedde, gick 14 elever i årskurs 1 
och 16 elever i årskurs 2.  
Kommunledningskontoret bedömer att frågan därmed är besvarad.  

Frågan om ekonomiska kostnader för kommunen av Svalnässkolans 
verksamhetsöverlåtelse 
Utbildningsnämnden anger att kommunens kostnader i samband med 
överlåtelsen kan delas upp i tre delar: konsultkostnad, extra skolledning och 
kostnad för flytt. Den totala kostnaden är 353 000 kronor varav kostnaden 
för extra skolledare utgörs av drygt hälften (52 procent). 
Kommunledningskontoret bedömer att frågan därmed är besvarad.  

Frågan om planering för minskning av antalet elevplatser i Djursholm 
Utbildningsnämnden har uppmärksammat att det ursprungliga förslaget från 
dåvarande produktionsutskottet för att minska antalet elevplatser för 
förskoleklass till årskurs 6 var att lägga ner Svalnässkolan. Det förslaget 
lämnades den 12 november 2019 (§ 69) (PU 2019/194). 
Kommunfullmäktiges beslutade (KS 2019/0403) att den kommunalt 
bedrivna skolverksamheten vid Svalnässkolan skulle upphöra senast från 
och med höstterminen 2021 och uppdrog till utbildningsnämnden att 
verkställa beslutet. Därutöver uppdrog kommunfullmäktige den 8 juni 2020 
(§ 69) åt utbildningsnämnden att genomföra de åtgärder som behövdes för 
att en fristående aktör skulle kunna tillträda som skolhuvudman för 
skolverksamheten vid Svalnässkolan från och med höstterminen 2021 under 
förutsättning att det totala antalet skolplatser i Djursholm skulle minska.  
I det anbudsunderlag, UN 2020/0395, som fristående aktörer hade att 
förhålla sig till framgår att befintliga elever på Svalnässkolan skulle få gå 
kvar i byggnaden men under ny huvudman. I anbudsunderlaget stod att 
”Kommunen kommer som slutligt avgörande kriterium för vilket anbud som 
antas göra en sammanvägd kommunalekonomisk bedömning av 
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överlåtelsens effekter för den kommunala ekonomin. I detta ingår att 
överlåtelsen ska medföra att antalet skolplatser i kommundelen Djursholm 
minskar.” 
Villkoret att eleverna skulle få gå kvar medförde att den aktör som övertog 
skolverksamheten behövde utöka sin verksamhet under två år. Under 
processen med utökat tillstånd från Skolinspektionen intygade den 
fristående huvudmannen att de skulle fortsätta driva sin verksamhet enligt 
sitt nuvarande koncept: mindre klasser och bara en klass per årskurs. I 
ansökan skriver den fristående huvudmannen följande: 
”Elevverket avser flytta befintlig verksamhet från lokalerna i Djursholms 
gamla elverk på Danderydsvägen 4c till Svalnässkolan. 
Svalnässkolan är i dag en kommunal enhet som ska läggas ner. Skolan har i 
dag ca 55 inskrivna elever, men plats för betydligt fler. De elever som i dag 
går på Svalnässkolan har blivit garanterade plats i det fall de vill gå kvar 
på skolan i privat regi. Detta betyder att elevunderlaget är mer än väl 
tryggat då Elevverket dag har 150 elever.  
I det fall samtliga Svalnäselever väljer att gå kvar i privat regi kommer 
Elevverket under en övergångsperiod att behöva behålla delar av sina 
nuvarande lokaler på Danderydsvägen och således bedriva skola på två 
adresser under en period av utfasning och infasning. Så snart det låter sig 
göra kommer Elevverket att flytta över samtliga klasser till Svalnässkolans 
lokaler, och där fortsätta drivas som enparallellig skola f‐6.” 
Utbildningsnämndens uppger att den avser hålla sin del av det avtal som 
skrevs vilket innebär att den fristående huvudmannen från och med 
höstterminen 2023 enbart ska bedriva verksamhet i Svalnässkolans lokaler. 
Då har antalet platser minskat i Djursholm (se UN 2021/0266 
lokalbehovsanalys utbildningsnämnden 2021 avsnitt 6.2). 
Kommunledningskontoret bedömer att frågan därmed är besvarad.  

Tekniska nämndens remissvar 
Den 16 juni 2021 (§ 63) antog tekniska nämnden remissvar gällande de 
frågeställningar som berör nämndens verksamhet 

Frågan om att redovisa beräknade kostnader för utredning och nödvändiga 
åtgärder av trafiksituationen runt Svalnässkolan 
Tekniska nämnden har gett tekniska kontoret i uppdrag att genomföra en 
större trafikutredning i området runt Svalnässkolan med fokus på dialog 
med personal, boende och föräldrar till elever. Tekniska nämnden framför 
att utredningen i nuläget inte är färdigställd. Den är planerad att 
nämndbehandlas som tidigast under oktober 2021.  
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Tekniska nämnden har gjort en uppskattning av kostnaderna för 
trafikutredningen om cirka 250 000 kronor. När utredningen färdigställts 
förväntar nämnden att övriga kostnader som efterfrågas i motionen ska 
finnas tillgängliga. 
Kommunledningskontoret bedömer att frågan är delvis besvarad. Av 
betydelse är dock att en utredning med relevanta kostnader kommer att tas 
fram av tekniska nämnden under tredje kvartalet av 2021.  

Kommunledningskontorets yttrande 
Av utredningen i ärendet följer att frågorna om antal elever (punkt 2), 
kostnader för verksamhetsöverlåtelsen (punkt 3) och hur antalet elevplatser 
ska minskas (punkt 5), har besvarats genom utbildningsnämndens 
remissvar. Vad avser kostnader för trafiksituationen runt Svalnässkolan 
(punkt 4) har frågan besvarats delvis då tekniska nämnden har lämnat en 
uppskattning av kostnaden. Av betydelse är dock att en utredning med 
relevanta kostnader kommer att tas fram av tekniska nämnden och 
nämndbehandlas som tidigast under oktober 2021. När det gäller kritiken 
mot kommunstyrelsens beredning av ärendet (punkt 1) visar utredningen att 
kommunstyrelsen inte har underlåtit att fatta något beslut den varit ansvarig 
för på sådant sätt som motionärerna anfört.   

Ekonomiska konsekvenser 
Ärendet får inga ekonomiska konsekvenser. 
 
 
 
Johan Lindberg 
Kommundirektör 

 
 
 
Johan Nordenmark 
Administrativ chef 

 
 
Handlingar i ärendet 

1. Tjänsteutlåtande, Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om 
kommunstyrelsens övergripande ansvar för beslut och remittering till 
andra nämnder gällande Svalnässkolan 

2. Utbildningsnämndens beslut, UN 2021-06-08 § 57 
3. Utbildningsnämndens yttrande 
4. Tekniska nämndens beslut, TN 2021-06-16 § 63 
5. Tekniska nämndens yttrande 
6. Motionen 

 
Expedieras 
Utbildningsnämnden 
Tekniska nämnden
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